
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

BESZÁMOLÓ 
Mobilitási Hét 2007. szeptember 16-22-ig 

 
 
 
Előkészítés: 
 
 

A májusi városi egyeztető tárgyalások után a Gaja Egyesület levélben kérte az Ökoiskolák 
képviselőit, hogy csatlakozzanak a szervezőmunkához. 2007. június 20-án a Kossuth, a Munkácsy, 
a Széna Téri és a Vörösmarty Általános Iskolák képviselői vettek részt az első, „ötletelő” 
megbeszélésen az Egyesület irodájában. Az iskolai tematikus programok vázlatos kidolgozása az 
augusztus 23-i megbeszélésen történt. Az egyes iskolák vállalták, hogy a szeptember 16-tól 22-ig 
tartó hét folyamán a városi programokon aktívan vesznek részt és egy-egy saját szervezésű 
rendezvényükön más iskolák illetve a lakókörnyezetük számára is szerveznek tematikus napot. 
 

A Gaja Egyesület felkérte a korábbi években már sikeres együttműködést vállaló partnereit, 
hogy a hét folyamán segítsék a változatos, színes megmozdulások szervezését. Az Egyesület 
elkészítette és kiküldte az összehangolt programokra szóló felhívást és a pontverseny táblázatát 
elkészítette. Az iskoláknak a programokon valórészvételt helyszínenként igazolniuk kellett (jelenléti 
íven, bélyegzéssel). Saját rendezvényeikről rövid jegyzőkönyvet és rövid, egyszerű dokumentációt 
kellett készíteni.  
 
 
 
A program megvalósulása 
 
- Az előzetes feladatok az elmúlt évekhez hasonlóan  

mottóírás (501 db készült), 
petíció (8 db érkezett), rádióműsor- 
forgatókönyvírás (7 db került beadásra) ) voltak. 

Ebben partnerként a Közlekedési Iroda, a Fehérvár Rádió és a Vörösmarty Rádió nyújtott 
segítséget. 
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- Szeptember 17-én került sor a Polgármesteri Hivatal nagytermében Beliczay Erzsébet 
építészmérnöknek, a Levegő Munkacsoport vezetőjének érdekes, a gyerekek számára is izgalmas, 
követhető előadására, melyen 102 diák vett részt.  
 
Ekkor került sor a Városi „Zöld Parlament” megalapítására. A Munkácsy iskola felhívásához a 
következő iskolák csatlakoztak: Bugát, Hétvezér, István Király, Kossuth, Rákóczi, Széna Téri, 
Vízivárosi. 
 

- Szeptember 18-án a PET-palack szobrászaton két iskola vett részt 2-2 csapattal. 
 

- Szeptember 18-án a Vörösmarty Iskola „Kaland a tónál” című versenyre várta a város 
hatodikosait. 
 

- Szeptember 19-én a Széna Téri Általános Iskola közlekedési versenyt rendezett 
negyedikesek számára. 
 

- Szeptember 20-án a Kossuth Általános Iskola szervezésében a Bory-vár Kalandvár 
címmel az ötödikesek vettek részt emlékezetes délutánon. 
Mindegyik versenyen 8 csapat indult.  
 

- Az idén két hét állt az iskolák rendelkezésére, hogy a Honismereti Egyesület által 
szervezett Belvárosi sétán illetve a Zöld Kerekasztal Társaság által vezetett Sóstó sétán 
ismerkedjenek városunk nevezetességeivel. Az előbbit 2497-en, az utóbbit 723-an keresték fel. 
 

- A hét zárórendezvénye szeptember 22-én a Critical Mass által szervezett nagy sikerű 
kerékpáros felvonulás volt. Összesen 321 fő regisztrált iskolai színekben a helyszínen. 
 

- Az egyes iskolák a hét során szervezett saját programjaikról összesítést adtak le.  
 
 
Összegzés 
 

Összességében elmondható, hogy a rendezvények sok gyereket, családot megmozgattak. 
Naponta tudósított a programokról a sajtó, média is, a hatásuk tehát túlmutatott a versenyző 
intézményeken. Ha arra gondolunk, hogy az általános iskolás korosztályt érzelmeiken keresztül 
tudjuk a környezetvédelem, a fenntarthatóság iránt fogékonnyá tenni, akkor jó úton járunk. 
Ugyanakkor a résztvevő iskolák köre évről évre többnyire az ökoiskolák tanulóiból áll.  
 

Évek óta csekély a középiskolák részvétele a rendezvényeken. Szívesen vennénk, ha 
szervezőként bekapcsolódva sikerülne jobban bevonnunk őket, mert az iskolák nevelési 
programjának része a környezeti nevelés, és biztos, hogy ez a korosztály már az érzelmeken túl 
intellektuálisan is bevonódhatna a problémák feltárásába. Az idén egyetlen résztvevő a Bugát Pál 
Gimnázium volt. 
 

Külön öröm, hogy immár hagyományosan a Püspökkertvárosi Óvoda szintén gazdag 
programot szervezett.  
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A Gaja Egyesület tartotta magát a programszervezésben ahhoz a megállapodáshoz, melyet a 
májusi megbeszélésen a Polgármesteri Hivatalban az Oktatási, a Közlekedési és a Kommunális és 
Környezetvédelmi Iroda jelenlétében egyeztettek az akkor jelenlévők. Nem szerveztünk délelőtti, a 
tanórákat veszélyeztető programokat. 
 

Azok az egyéb felhívások, amelyek a fenti beszámolóban szereplő programokon túli 
rendezvényekre hívtak diákokat, nem tőlünk származtak, és a pontversenyben nem is vettük 
figyelembe őket. Örvendetes, hogy ezek között nagyon sikeres és nagy látogatottsággal zajló 
események is voltak, de mi így tartottuk korrektnek.  
 

Az iskolák által beadott dokumentáció ellenőrzését és a pontok kiszámítását az elmúlt 
évihez hasonlóan a Közlekedési Iroda munkatársai végezték. A rendezvényeken összesen 
résztvevők számát és az előzetes feladatokért megállapított pontok összegét elosztották az iskola 
tanulólétszámával, hiszen ez így arányos és reális képet mutat. 
 

A részletes dokumentáció és a részletes pontozás az Irodában megtekinthető. (Javasoljuk az 
előzetes telefonos egyeztetést Oláh Andrással, a hivatal munkatársával.) 
 

Az eredményhirdetés időpontját a hivatali egyeztetések alapján a Polgármesteri Hivatal 
irodái jelölték ki. 
 
 
 
Székesfehérvár, 2007. november 10. 
 
 
 

Vajgerné Bőhm Erika titkár     Varga Gábor elnök 
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